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Myslím, že hlavní těžkostí pořádání mezinárodních závodů je velká finanční náročnost pořádání 
takovéto akce, vycházející z obecně nižší kupní a ekonomické síly v České republice. Možná, že i z 
výše uvedených důvodů je absurdně u nás každý rok vyšší počet zahraničních účastníků než jezdců 
z České republiky. Paradoxní je také to, že část jezdců, která v uvedeném termínu počítá 
s mezinárodními závody, odjede soutěžit do Lince na závody podobné nebo nižší úrovně, kde zaplatí 
vyšší startovné (letos jsme platili na CSI kat. A v Rakousku astronomických 450 eur), a kde další 
celkové náklady jsou nesrovnatelně vyšší než u nás. Podle mého názoru  však není nutné české jezdce 
nějak organizovaně nutit do přednostní účasti na našem CSI. I když podotýkám, že je příjemné slyšet, 
že např. loni někteří svoji účast v Linci a neúčast ve Zduchovicích ve stejném termínu vyhodnotili jako 
omyl. Jde možná jenom o to apelovat na určitou, ale svobodnou vnitřní solidaritu a hrdost českých 
jezdců, kteří tím, že podpoří českého pořadatelem, zajistí větší účast a tím větší ekonomickou 
stabilitu akce. Je dobré pro každého na vlastní kůži poznat atmosféru neosobního festivalu 
peněženek v blízkém zahraničí a vymazlenou osobní atmosféru našich mezinárodních závodů. 
 
Podpora a vzájemná sounáležitost je ovšem, tak jako všeobecná ekonomická situace, u nás na velmi 
nízkém stupni. Pořadatel je ve svém konání velmi osamocen a někdy má pocit, že větším 
zadostiučiněním pro všechny je nezdar a neuskutečnění závodů a „chcípnutí sousedovi kozy“. 
 
Samostatnou kapitolou je nedostatek fundovaných rozhodčích  a funkcionářů ČJF a jejich flexibilita 
při řešení náhle vzniklých situací tak, aby zbytečně nedocházelo ke stresovým situacím. Naprosto 
neudržitelný je stav, kdy pořadatel a organizátor navrhne sbor rozhodčích s mezinárodní praxí a 
znalostí cizích jazyků a ten je pak výkonnou radou ČJF změněn tak, že jsou delegováni rozhodčí bez 
mezinárodní praxe a elementární jazykové vybavenosti. Pořadatel je tak vystaven situaci, kdy ztrácí 
kontrolu nad kvalitou a organizací akce, ale bohužel za všechno nese zodpovědnost vůči klientům 
(účastníkům závodů). Je jasné, že příkladů váznoucí komunikace a nedorozumění mezi renomovaným 
zahraničním stavitelem, zástupci zahraničních ekip a našim sborem rozhodčích je během takových 
závodů bezpočet. 
 
Je podstatné, abychom společně vytvářeli jezdcům, účastníkům i divákům příjemné a kultivované 
prostředí, ve kterém se dobře cítí. Myslím, že pro paušální zakazování a peskování účastníků a 
pořadatelů ze strany rozhodčích a funkcionářů ČJF už není v dnešní době prostor a jedině 
konstruktivní diskuse s hlavní motivací sloužit dobrému sportu má smysl. Je také na škodu, že na ČJF 
nefunguje nějaká výrazná autorita, která je schopna v angličtině komunikovat s FEI, která by byla 
schopna vyjednat a prosadit pro pořadatele některé výjimky nebo specifické podmínky, jako je to 
běžné například v Rakousku. Pořadatel tak ztrácí konkurence schopnost, protože je vystaven srovnání 
s podobnými závody stejné úrovně, kde zejména u závodů nižší kategorie je předpokládána určitá 
benevolence a flexibilita. Dalo by se tak předcházet situacím, kdy v Rakousku mohou běžně startovat 
junioři ve všech soutěžích seniorů a juniorů, je možné brát více koní do GP, je možné povolit flexibilně 
handicap pro pony v soutěži družstev atd. Praktických příkladů je bezpočet. Je nutné si uvědomit, že 
v našlapané termínové listině jsme srovnáváni s rakouským Lincem. I když mohu mít o organizační 
kvalitě místních určité pochybnosti, je těžké klientům vysvětlovat, proč mohou v Rakousku startovat 
ve všech soutěžích libovolně, a proto si mohou vzít i více koní, což je pro pořadatele výhodné, naproti 
tomu u nás v CSI 1* to možné není. 
 
Je velmi nepříjemné pro pořadatele fungovat, jako neustálý převodník a hromosvod problémů mezi 
klienty a sborem rozhodčích. Je nutné si uvědomit, že na prvním místě úspěšnosti takovéto 
mezinárodní akce je počet spokojených účastníků, kteří příští rok přijedou znovu. Je nutné si 
uvědomit, že pro všechny pořadatele by ČJF měla sloužit, jako servisní a podpůrná organizace, která 
v dobré víře spoluvytváří vhodné podmínky a prostředí pro organizátor tak, aby bylo možné úspěšně 
organizovat a pořádat. 



 
V příštím roce, zřejmě dojde ještě k většímu ztížení a zpřísnění podmínek pro pořadatele ze strany 
ČJF - skládání finanční kauce, podpis smlouvy, která řeší jednostranně pouze povinnosti pořadatele, 
což byl hlavní důvod, proč ji také většina pořadatelů odmítla podepsat. 
 


